
 
LÄÄNE-HRJU VALLAVOLIKOGU 

ISTUNGI PROTOKOLL 

Paldiski        27. mai 2025 nr 5 

 

Istungist võttis osa 19 volikogu liiget: Jüri Alter, Eda Arusoo, Irina Helasmäki, Armo Hiie, 

Eduard Hmeljov, Juhan Idnurm, Vladimir Kamoza, Jüri Karisma, Reigo Krutto, Olga Kugal, 

Kalev Laast, Tanel Lambing, Nikolai Pitšugov, Valentina Pivovarova, Toomas Simanson, 

Ena Soodla, Aleksei Šatov, Külli Tammur, Simo Veskioja (nimekiri lisatud protokollile). 

 

Istungilt puudusid: Jelena Razdorskaja ja Viktoria Visbek 

 

Istungist võttis osa neli kutsutud vallavalitsuse ametnikku Katre Saar, Anti Pärtel, Jaanus 

Saat, Erki Ruben (nimekiri lisatud protokollile). 

 

1. Päevakorra kinnitamine (protseduuriline) kl 17:00:32-17:08:27 

Külli Tammuri ettekanne. Ettesaadetud päevakorra juurde on tulnud juba muudatusettepanek, 

mis puudutab päevakorrapunkti 2 ja sellest räägib vallasekretär. 

Anti Pärteli sõnavõtt. 21. mail 2025 on jõustunud kohaliku omavalitsuse volikogu valimise 

seaduse muudatus ja sisse on toodud eraldi sättena § 704, mis sätestab, et 2025. aasta kohaliku 

omavalitsuse volikogu valimistel moodustatakse valimisringkonnad hiljemalt 2025. aasta 

11. augustil ja volikogu jaotab mandaadid valimisringkondade vahel, lähtudes valijate arvust 

rahvastikuregistri andmete põhjal 2025. aasta 15. juuli seisuga. Seega saab eelpool nimetatud 

otsust vastu võtta vaid ajavahemikus 15. juulist kuni 11. augustini 2025. Seadus sätestab 

konkreetse tähtaja ja selles ei ole ette nähtud erandit. Tulenevalt sellest palun arvata volikogu 

istungi päevakorrast välja päevakorrapunkt 2 „Vallavolikogu liikmete arvu määramine ja 

valimisringkonna moodustamine“ (eelnõu 1-4/42). 

Külli Tammur: Seega võtab vallavalitsus eelnõu algatajana eelnimetatud eelnõu tagasi.  

Järgneb veel üks eelnõu tagasivõtmise taotlus, millest räägib abivallavanem Erki Ruben. 

Erki Ruben: Taotlus puudutab päevakorrapunkti „Detailplaneeringu algatamine ja 

keskkonnamõju strateegilise hindamise algatamata jätmine“. Eelnõu puudutab Laokülas asuva 

Pekoluite kinnistu detailplaneeringut. Teatavasti peab KSH mittealgatamise ettepaneku 

eelnõule küsima keskkonnaametilt seisukohta. Suheldes ametnikuga avaldas ta lootust, et 

Keskkonnaameti seisukoht saabub enne volikogu istungit. Kahjuks ei ole seda siiski laekunud 

ja seega ei ole see eelnõu menetlemiseks valmis. Kui seisukoht oleks saabunud eile või täna 

enne istungit, siis oleks volikogu selle saanud täna läbi arutada ja otsuse vastu võtta. Nüüd 

peame eelnõu tagasi võtma ja seda menetlema juunikuu istungil. 

Külli Tammur: Eelnõu esitaja võtab eelnõu tagasi. Kas volikogu liikmetel on päevakorra 

suhtes veel muudatusettepanekuid? 

Juhan Idnurm: Muudatusettepanekuid ei ole, küll aga on protseduuriline märkus. Meie 

erakonna kongressil muudeti erakonna nime. Uus nimi on EKRE - Eesti Konservatiivne 

Rahvaerakond. Palun tulevikus meie uue nimega arvestada ja vastavad muudatused teha valla 

kodulehel ja istungist osavõtu registreerimislehel. 



Külli Tammur: Panen päevakorra muudetud kujul hääletamisele sellisel kujul, kust on kaks 

eelnimetatud eelnõud algataja poolt tagasi võetud. 

Armo Hiie kommentaar (sõnavõtt): Eelmisele volikogu istungile esitasid EKRE saadikud 

Juhan Idnurm ja Armo Hiie eelnõu „Videoülekanded Lääne-Harju Vallavolikogu istungitel 

rakendamine“. Eelnõu esitasime 10. aprillil volikogu esimehele, volikogu sekretärile ja 

vallavalitsusele. 29.04 toimunud istungi päevakord sisaldas seda eelnõud. Tegin ettekande ja 

saadikud esitasid küsimusi. Minu küsimus tuleneb sellest, et miks ei edastatud meie eelnõud 

komisjonidele ja arvamuse saamiseks vallavalitsusele nagu hea tava seda ette näeb. Ärge 

palun hakake rääkima, et eelnõus olid mingisugused formaaltehnilised puudused. Te oleksite 

pidanud eelnõu esitajaid sellest informeerima. Nagu te teate puuduvad teil volitused võtta 

päevakorrast maha eelnõusid, mis ei vasta nõuetele. See on kirjas valla põhimääruse 

paragrahv 22 lõikes 1. Miks te seda korraldate? Annan teile võimaluse ennast parandada ja 

suhtuda väärikalt kõikidesse saadikutesse, nii koalitsiooni kui opositsiooni esindajatesse 

vastavalt seadustele. Ja kui tunnete, et ei saa sellega hakkama või ei suuda, siis palun astuge 

volikogu esimehe kohalt tagasi. 

Külli Tammur: Aitäh sõnavõtu eest. Läheme aga nüüd päevakorra hääletamise juurde. Palun 

volikogu liikmetel hääletada alljärgneva päevakorra osas: 

- Lääne-Harju valla valimiskomisjoni moodustamine (õigusakti eelnõu, vastuvõtmiseks), 

ettekandja vallasekretär Anti Pärtel 

- Maamaksu tõusu piirmäära ja kodualuse maa maksusoodustuse kehtestamine (õigusakti 

eelnõu vastuvõtmiseks), ettekandja abivallavanem Erki Ruben 

- Sundvalduse seadmine ja eratee avalikuks kasutamiseks määramine (õigusakti eelnõu 

vastuvõtmiseks), ettekandja abivallavanem Erki Ruben 

- Sundvalduse seadmine ja eratee avalikuks kasutamiseks määramine (õigusakti eelnõu 

vastuvõtmiseks), ettekandja abivallavanem Erki Ruben 

- Lääne-Harju Vallavolikogu 29.06.2021 otsuse nr 53 „Lääne-Harju valla teede nimekirja 

kinnitamine“ muutmine (õigusakti eelnõu vastuvõtmiseks), ettekandja abivallavanem Erki 

Ruben 

- Vallavara omandamine (õigusakti eelnõu vastuvõtmiseks), ettekandja abivallavanem Erki 

Ruben  

- Loa andmine riigihangete läbiviimiseks (õigusakti eelnõu vastuvõtmiseks), ettekandja 

abivallavanem Erki Ruben  

- Kaitseministeeriumi poolt Kaitseväe ja Kaitseliidu harjutusväljaga seoses makstava hüvitise 

kasutamise kord (õigusakti eelnõu vastuvõtmiseks), ettekandja vallavanem Jaanus Saat 

- Ehitise peremehetuse väljaselgitamine (õigusakti eelnõu vastuvõtmiseks), ettekandja 

abivallavanem Erki Ruben  

- Ehitise peremehetuse väljaselgitamine (õigusakti eelnõu vastuvõtmiseks), ettekandja 

abivallavanem Erki Ruben  

- Ehitiste peremehetuse väljaselgitamine (õigusakti eelnõu vastuvõtmiseks), ettekandja 

abivallavanem Erki Ruben  

- Loa andmine riigihanke läbiviimiseks (õigusakti eelnõu vastuvõtmiseks), ettekandja 

abivallavanem Erki Ruben 



Avalik hääletus  
 Kohal: 19; Poolt: 17; Vastu: 0; Erapooletu: 1; Ei hääletanud: 1;  
 Aleksei Šatov - Poolt 
 Armo Hiie - Poolt 
 Eda Arusoo - Poolt 
 Eduard Hmeljov - Poolt 
 Ena Soodla - Erapooletu 
 Irina Helasmäki - Poolt 
 Juhan Idnurm - Poolt 
 Jüri Alter - Poolt 
 Jüri Karisma - Poolt 
 Kalev Laast - Poolt 
 Külli Tammur - Poolt 
 Nikolai Pitšugov - Poolt 
 Olga Kugal - Poolt 
 Reigo Krutto - Poolt 
 Simo Veskioja - Poolt 
 Tanel Lambing - Poolt 
 Toomas Simanson - Poolt 
 Vladimir Kamoza – Poolt 

Istungi muudetud päevakord kinnitati poolthäälteenamusega.  

 

2. Lääne-Harju valla valimiskomisjoni moodustamine kl 17:15:37-17:17:49 

Vallasekretäri Anti Pärteli ettekanne. 19. oktoobril 2025. aastal toimuvad korralised kohaliku 

omavalitsuse volikogu valimised.  

Kohaliku omavalitsuse volikogu valimise seaduse alusel moodustab volikogu vähemalt 90 

päeva enne valimispäeva s.o hiljemalt 21.07.2025 valla valimiskomisjoni, milles on vähemalt 

viis liiget ja selle volitused kehtivad kuni komisjoni uue koosseisu nimetamiseni. 

Valimiskomisjoni liikmed nimetatakse volikogu otsusega vallasekretäri ettepanekul ja 

komisjoni esimeheks on ametikoha järgi vallasekretär. Komisjoni esimees tegi ettepaneku 

nimetada valimiskomisjoni liikmeteks: abivallasekretär Ulvi Pallase, õigusnõunikud Eha Kõiv 

ja Merle Lepp ning volikogu sekretär Reet Pikkpõld ja asendusliikmeks Kerli Lambing. 

Nimetatavad isikud omavad selleks vajalikku pädevust ja kogemust. Valimiskomisjoni 

ülesandeks on lisaks kandidaatide registreerimisele ja valimistulemuse kindlakstegemisele ka 

muud ülesanded, mis on sätestatud kohaliku omavalitsuse korralduse seaduses.  

Küsimusi ei esitatud. 

Avalik hääletus  
 Kohal: 19; Poolt: 17; Vastu: 0; Erapooletu: 2; Ei hääletanud: 0;  
 Aleksei Šatov - Poolt 
 Armo Hiie - Erapooletu 
 Eda Arusoo - Poolt 
 Eduard Hmeljov - Poolt 
 Ena Soodla - Poolt 
 Irina Helasmäki - Poolt 
 Juhan Idnurm - Erapooletu 
 Jüri Alter - Poolt 
 Jüri Karisma - Poolt 
 Kalev Laast - Poolt 
 Külli Tammur - Poolt 
 Nikolai Pitšugov - Poolt 
 Olga Kugal - Poolt 
 Reigo Krutto - Poolt 
 Simo Veskioja - Poolt 



 Tanel Lambing - Poolt 
 Toomas Simanson - Poolt 
 Valentina Pivovarova - Poolt 
 Vladimir Kamoza - Poolt 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 27.05.2025 otsus nr 35 

"Lääne-Harju valla valimiskomisjoni moodustamine". 

 

3. Maamaksu tõusu piirmäära ja kodualuse maa maksusoodustuse kehtestamine  

kl 17:17:51-17:25:31 

Abivallavanema Erki Rubeni ettekanne. Maamaksu seaduste muudatused annavad kohalikele 

omavalitsustele suurema otsustusõiguse ja vastutuse. Käesoleva eelnõu eesmärk on Lääne-

Harju vallas alates 1. jaanuarist 2026 maamaksu aastase kasvu piirmäära ja kodualuse maa 

maksusoodustuse kehtestamine. 

Maamaksuseaduse muutmisega 2025. aasta märtsis suurenes kohalike omavalitsuste 

otsustusvõimalus maamaksu määramisel. Hiljemalt 1. oktoobriks 2025 tuleb kehtestada 

maamaksu aastase kasvu piirmäär ja koduomaniku maksusoodustuse suurus.  

Kui 2025. aastal oli maamaksu aastase kasvu piirmäär ühetaoline üleriigiliselt 50 protsenti. 

Juhul, kui 50 protsenti jäi alla 20 euro, tõusis maamaks 20 eurot. Alates 2026. aastast saavad 

kohalikud omavalitsused ise kehtestada maamaksu aastase kasvu piirmäära vahemikus 10% 

kuni 100%, kui tõus on väiksem kui 5 eurot, siis tõuseb maamaksu summa 5 euro võrra. 

Oleme planeerinud maamaksu aastase suurenemise piirmääraks 20%, siis on elanikel aega 

harjuda. Maamaks ei saa minna suuremaks kui maa maksustamishinna ja maamaksumäära 

alusel arvutatud maamaksu summa. 

Kodualuse maa maksusoodustus oli 2025. aastal üleriigiliselt pindalapõhine s.o tiheasustusalal 

0,15 ha ulatuses ja hajaasustusega alal 2 ha ulatuses. Alates 2026. aastast saab kohalik 

omavalitsus otsustada summapõhise kodualuse maa maksusoodustuse suuruse üle, see 

soodustus võib olla kuni 1000 eurot ja maksusoodustuse piiri ületava osa eest tuleb tasuda 

maamaksu. Meie eelnõu kohaselt on kodualuse maa maksusoodustus 1000 eurot, mis on 

seadusest tulenev maksimummäär. Teadaolevalt ei ole meie vallas kellelgi maamaksu suurus 

1000 eurot. Seega ei pea keegi kodualuse maa eest maamaksu maksma. 

Koduomaniku soodustuse määra kehtestamata jätmisel on kõik koduomanikud maksu all, sest 

vaikimisi on väärtus 0 eurot. 

Ettekandja tõi välja kasvu piirmäärade võrdluse protsentides perioodil 2024-2026 jne. 

Eelarve- ja majanduskomisjoni esimehe Simo Veskioja kaasettekanne. Komisjon kiitis eelnõu 

heaks ja suunas volikogule. 

Ena Soodla küsimus. Meil on väga aktuaalne, et inimestel on kaks elukohta ja mõne jaoks 

ongi kodu kahes kohas. Miks me diskrimineerime inimesi, kes ei ole meie valda 

registreeritud, kuid elavad suurema osa ajast siin? 

Erki Ruben: Ei näe küll diskrimineerimist. Seadus annab kodualuse maamaksu soodustuse 

vaid neile, kes on antud kinnitule registreeritud. Kodanikul on valikuvõimalus ja ta saab 

otsustada millisesse omavalitsusse end registreerib. Ka sel juhul, kui kodanikul on meie valla 

territooriumil nt kaks või enam kinnistut peab ta valima millisele kinnistule end registreerib. 

Igale inimesele on ette nähtud ikka vaid üks kodualuse maa maksusoodustus. 

Avalik hääletus  
 Kohal: 19; Poolt: 16; Vastu: 0; Erapooletu: 3; Ei hääletanud: 0;  
 Aleksei Šatov - Poolt 
 Armo Hiie - Erapooletu 
 Eda Arusoo - Poolt 
 Eduard Hmeljov - Poolt 
 Ena Soodla - Erapooletu 



 Irina Helasmäki - Poolt 
 Juhan Idnurm - Erapooletu 
 Jüri Alter - Poolt 
 Jüri Karisma - Poolt 
 Kalev Laast - Poolt 
 Külli Tammur - Poolt 
 Nikolai Pitšugov - Poolt 
 Olga Kugal - Poolt 
 Reigo Krutto - Poolt 
 Simo Veskioja - Poolt 
 Tanel Lambing - Poolt 
 Toomas Simanson - Poolt 
 Valentina Pivovarova - Poolt 
 Vladimir Kamoza - Poolt 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 27.05.2025 määrus nr 9  

“Maamaksu tõusu piirmäära ja kodualuse maa maksusoodustuse kehtestamine”. 

 

4. Sundvalduse seadmine ja eratee avalikuks kasutamiseks määramine  

kl 17:25:33-17:27:23 

Abivallavanema Erki Rubeni ettekanne. Vilivalla külas Kase kinnisasja läbiv ligikaudu 767 m 

pikkune Tummermaa tee on ettenähtud avalikuks kasutamiseks. Tee oli aastakümneid 

tervikteena Padise valla kohalike teede nimekirjas ja seda hooldas Padise vald. Läbirääkimise 

tulemusena nõustus kinnisasja omanik andma kinnisasja läbiva teelõigu vallale tasuta 

avalikku kasutusse tähtajatu sundvalduse seadmise kaudu. Muudetakse ka valla teede 

nimekirja lisa 1, lisades nimekirja kohaliku teena Tummermaa tee. 

Otsusel on mõju valla eelarvele, kuna lisandub 767 m pikkune avaliku kasutusega teelõik, kus 

tee ja teemaa hoiab korras Lääne-Harju vald ning kasutusala võrra väheneb maamaksu 

laekumine. 

Keskkonna- ja planeeringuteekomisjoni esimehe Nikolai Pitšugovi kaasettekanne. Komisjon 

kiitis eelnõu heaks ja suunas selle volikogule. 

Avalik hääletus  
 Kohal: 19; Poolt: 19; Vastu: 0; Erapooletu: 0; Ei hääletanud: 0;  
 Aleksei Šatov - Poolt 
 Armo Hiie - Poolt 
 Eda Arusoo - Poolt 
 Eduard Hmeljov - Poolt 
 Ena Soodla - Poolt 
 Irina Helasmäki - Poolt 
 Juhan Idnurm - Poolt 
 Jüri Alter - Poolt 
 Jüri Karisma - Poolt 
 Kalev Laast - Poolt 
 Külli Tammur - Poolt 
 Nikolai Pitšugov - Poolt 
 Olga Kugal - Poolt 
 Reigo Krutto - Poolt 
 Simo Veskioja - Poolt 
 Tanel Lambing - Poolt 
 Toomas Simanson - Poolt 
 Valentina Pivovarova - Poolt 
 Vladimir Kamoza - Poolt 



OTSUSTATI: kehtestada ühehäälselt vallavolikogu 27.05.2025 otsus nr 36 "Sundvalduse 

seadmine ja eratee avalikuks kasutamiseks määramine” 

 
5. Sundvalduse seadmine ja eratee avalikuks kasutamiseks määramine kl 17:27:33-

17:29:04 

Abivallavanema Erki Rubeni ettekanne. Audevälja küla Männiku-Vanapere kinnisasja läbivad 

Ohega tee teelõigud on ettenähtud avalikuks kasutamiseks. Tee oli aastakümneid tervikteena 

Padise valla kohalike teede nimekirjas ja seda hooldas Padise vald. Läbirääkimise tulemusena 

nõustus kinnisasja omanik andma kinnisasja läbivad teelõigud vallale tasuta avalikku 

kasutusse tähtajatu sundvalduse seadmise kaudu. Selle asjaoluga seonduvalt muudetakse valla 

teede nimekirja lisa 1, lisades nimekirja kohaliku teena kaks Ohega tee teelõiku, üks neist 71 

m pikk ja teine 60 m. Otsusel on mõju valla eelarvele, sest kokku lisandub 131 m pikkune 

avaliku kasutusega teelõik, kus tee ja teemaa hoiab korras Lääne-Harju vald. Kasutusala võrra 

väheneb maamaksu laekumine. 

Keskkonna- ja planeeringuteekomisjoni esimehe Nikolai Pitšugovi kaasettekanne. Komisjon 

kiitis eelnõu heaks ja suunas selle volikogule. 
 
Avalik hääletus  
 Kohal: 19; Poolt: 19; Vastu: 0; Erapooletu: 0; Ei hääletanud: 0;  
 Aleksei Šatov - Poolt 
 Armo Hiie - Poolt 
 Eda Arusoo - Poolt 
 Eduard Hmeljov - Poolt 
 Ena Soodla - Poolt 
 Irina Helasmäki - Poolt 
 Juhan Idnurm - Poolt 
 Jüri Alter - Poolt 
 Jüri Karisma - Poolt 
 Kalev Laast - Poolt 
 Külli Tammur - Poolt 
 Nikolai Pitšugov - Poolt 
 Olga Kugal - Poolt 
 Reigo Krutto - Poolt 
 Simo Veskioja - Poolt 
 Tanel Lambing - Poolt 
 Toomas Simanson - Poolt 
 Valentina Pivovarova - Poolt 
 Vladimir Kamoza – Poolt 

OTSUSTATI: kehtestada ühehäälselt vallavolikogu 27.05.2025 otsus nr 37 "Sundvalduse 

seadmine ja eratee avalikuks kasutamiseks määramine”. 

 

6. Lääne-Harju Vallavolikogu 29.06.2021 otsuse nr 53 „Lääne-Harju valla teede 

nimekirja kinnitamine“ muutmine" kl 17:29:06-17:34:37 

Abivallavanema Erki Rubeni ettekanne. Lääne-Harju valla teede nimekiri on dokument, mis 

on pidevas muutumises. Muutmise põhjuseks on tavaliselt notari juures sõlmitud isikliku 

kasutusõiguse lepingud, volikogu otsusega tasuta või tasulised sundvalduse seadmised või 

teemaa kuulumine valla omandisse. 

Teede nimekirja lisast 1 olid välja jäänud Vanika tee teelõigud, mille avalikuks kasutamiseks 

olid küll sõlmitud notariaalsed isikliku kasutusõiguse lepingud, kuid need olid jäänud 

ekslikult perspektiivsete kohalike teede hulka. Otsusega määratakse kolm Vanika tee teelõiku 

kohaliku teena avalikku kasutusse. 



Hatu külas asuv Andruse tee teelõik 0-93 on märgitud teeregistris erateeks, kuid teelõik 

koosneb vallale kuuluval Andruse tee L1 asuvast 0-21 m teelõigust ja eraomandis olevast 

Kuusiku kinnisasjal asuvast teelõigust 21–93 m. Andruse tee L1 kinnisasjal asuv teelõik 0-21 

m muudetakse kohalikuks teeks. Kuusiku kinnisasjale jääv 72 m pikkune teelõik muudeti 

avalikuks teeks vallavolikogu otsusega. 

Lehola külas asuv Händkaku tee asub vallale kuuluval Händkaku tee kinnisasjal, kuid on 

teeregistris märgitud erateeks. Tee muudetakse kohalikuks teeks. 

Riigimetsa Majandamise Keskus esitas vallale avalduse milles soovis teeregistris uute 

metsateedena arvele võtta Meremõisa külas asuva ligikaudu 640 m pikkuse Puhkeala tee,  

Kobru külas asuvad ligikaudu 370 m pikkuse Kobrumetsa tee ja ligikaudu 540 m pikkuse 

Vaigutaja tee. Teedele anti teenumbrid. 

 

Valla teede nimekirja on kohaliku teena kantud mitmeid RMK valitsemisel olevatel 

kinnisasjadel asuvad teed, mille osas on kasutusleping lõppenud. RMK andis 31.03.2025 

teada, et ei soovi jätkata järgmiste teede avalikku kasutamist: Maeru külas asuvate Luuri-

Roosimäe tee kolme teelõigu, Padise külas asuva Uuemõisa tee teelõigu, Pedase külas asuvate 

Vihterpalu tee ja Nõmmiku tee teelõikude, Keibu külas asuva Keibu tee teelõigu ja Kobru 

külas asuva Ahtama tee teelõigu. Vallavalitsuses toimus RMK esindajatega kohtumine, kus 

RMK esindajad põhjendasid lepingu sõlmimisest keeldumist avaliku teega kaasnevate 

kitsendustega. Kui RMK on andnud metsatee avalikku kasutusse, siis ei ole enam võimalik 

metsamaterjali tee ääres ladustada ja see takistab raielubade väljaandmisi. Metsatee 

seisundinõuded erinevad kohalike teede seisundinõuetest, RMK ei takista kohalikel elanikel 

kinnistuteni pääsemist. Kokkusaamisel tehti ettepanek regulatsiooni muutmiseks, et oleks 

võimalik tulevikus teha laoplats ka kohaliku tee äärde. 

Teede nimekirjas muudetakse eelnimetatud teed uuesti metsateedeks, kokku väheneb 

kohalikke teid 7 787 m võrra. 

Keskkonna- ja planeeringuteekomisjoni esimehe Nikolai Pitšugovi kaasettekanne. Komisjon 

kiitis eelnõu heaks ja suunas selle volikogule. 

Ena Soodla küsimus. Miks need muudatused on toodud erinevate juppidena? 

Erki Ruben: Kuna asuvad erinevatel katastriüksustel. 

Juhan Idnurme küsimus. Kui me RMK teed metsateedeks muudame, kas siis ei teki ohtu, et 

need inimestele suletakse või seatakse piirangud? 

Erki Ruben: Toimus koosolek, kus kinnitati, et teede sulgemise ohtu pole. Metsatee on 

nagunii oma olemuselt avalik tee. 

 

Avalik hääletus  
 Kohal: 19; Poolt: 18; Vastu: 0; Erapooletu: 0; Ei hääletanud: 1;  
 Aleksei Šatov - Poolt 
 Armo Hiie - Poolt 
 Eda Arusoo - Poolt 
 Eduard Hmeljov - Poolt 
 Ena Soodla - Poolt 
 Irina Helasmäki - Poolt 
 Juhan Idnurm - Poolt 
 Jüri Alter - Poolt 
 Jüri Karisma - Poolt 
 Kalev Laast - Poolt 
 Nikolai Pitšugov - Poolt 
 Olga Kugal - Poolt 



 Reigo Krutto - Poolt 
 Simo Veskioja - Poolt 
 Tanel Lambing - Poolt 
 Toomas Simanson - Poolt 
 Valentina Pivovarova - Poolt 
 Vladimir Kamoza - Poolt 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 27.05.2025 otsus nr 38 

"Lääne-Harju Vallavolikogu 29.06.2021 otsuse nr 53 „Lääne-Harju valla teede nimekirja 

kinnitamine“ muutmine". 

 

7. Vallavara omandamine kl17:34:39-17:40:08 

Abivallavanema Erki Rubeni ettekanne. Vald soovib rajada riigitee nr 8 Tallinna-Paldiski tee 

Treppoja rist bussipeatusesse ootekoja, kuna see on üks tihedamini kasutatavaid peatusi. 

EXTech Disign OÜ koostatud projekti kohaselt on Treppoja ristis olemasoleva 

bussiooteplatvormi taha ette nähtud ca 1 m pikkuselt ja 4 m laiuselt asfaltkattega ala. Selle 

taha on ette nähtud betoonkivisillutisega ala mõõtmetega 4,5 x 2 m, millele paigaldatakse 

ootekoda koos istepingi ja prügikastiga. Vallavalitsus lahendas maa kasutusõiguse, muutes 

projekti elluviimiseks Käbimetsa tee 1a ja Puhkeplatsi kinnisasja piire. Paigaldatav 

ootepaviljon on kavandatud nüüd osaliselt vallale kuuluvale Kloogaranna külas asuvale 

Puhkeplatsi kinnisasjale ja osaliselt riigiomandis olevale Valkse külas asuvale 8 Tallinn-

Paldiski kinnisasjale. Transpordiamet nõustus ootekojaga ja andis tingimused, mille kohaselt 

tuleb riigitee alusele maale ootekoja püstitamiseks ja hooldamiseks sõlmida isikliku 

kasutusõiguse leping. Kasutusõiguse seadmise korraldab vald. Seega tuleb vallal taotleda 

riigilt Lääne-Harju valla kasuks kasutusalaga ligikaudu 20 m2 Valkse külas 8 Tallinn-Paldiski 

tee kinnisasja kasutamiseks isiklik kasutusõigus Treppoja ristis bussipeatuse ootekoja 

ehitamiseks, remontimiseks, korrashoiuks, hooldamiseks, asendamiseks ja kasutamiseks 

Otsusel on mõju vallaeelarvele, kulud sisaldavad ootekoja projekteerimist, kooskõlastamisi ja 

välja ehitamist ning notaritasu ja riigilõivu. 

Eelarve- ja majanduskomisjoni esimehe Simo Veskioja kaasettekanne. Komisjon kiitis eelnõu 

heaks ja suunas volikogule. 

Ena Soodla küsimus. Kas meie vallas on busside ootekodadel üks tootedisain või ehitatakse 

need iga kord erineva disiniga? 

Erki Ruben: Kasutame juba mujalgi väljakujunenud stiili so kolmest küljest klaasseintega. 

Kloostri ja Vasalemma bussipeatused on teistest erineva omanäolise disainiga. 

Juhan Idnurme küsimus. Kuidas on kulgenud tegevused kergliiklustee rajamisega Keila 

suunal kuni Niitväljani? 

Erki Ruben: Transpordiamet on projekteerimist alustanud. Nad on küsinud vallalt toetust ca 

20 000 euro ulatuses. Projekteeritav kergliiklusteelõik on üle kilomeetri pikk ja maksumus on 

ca 200 000 eurot. Nädal tagasi küsis Transpordiamet toetust juba täies ulatuses. Vald sellega 

nõus ei ole, kuna selle tee rajamine on Transpordiameti ülesanne ja meil ei ole seda tegevust 

eelarvestrateegias ega arengukavas. Nad projekteerivad tee ära ja jääb loota, et uue 

koalitsioonileppega liiguvad ehk loogilised maksud loogilistesse kohtadesse. 

Avalik hääletus  
 Kohal: 19; Poolt: 19; Vastu: 0; Erapooletu: 0; Ei hääletanud: 0;  
 Aleksei Šatov - Poolt 
 Armo Hiie - Poolt 
 Eda Arusoo - Poolt 
 Eduard Hmeljov - Poolt 
 Ena Soodla - Poolt 
 Irina Helasmäki - Poolt 



 Juhan Idnurm - Poolt 
 Jüri Alter - Poolt 
 Jüri Karisma - Poolt 
 Kalev Laast - Poolt 
 Külli Tammur - Poolt 
 Nikolai Pitšugov - Poolt 
 Olga Kugal - Poolt 
 Reigo Krutto - Poolt 
 Simo Veskioja - Poolt 
 Tanel Lambing - Poolt 
 Toomas Simanson - Poolt 
 Valentina Pivovarova - Poolt 
 Vladimir Kamoza - Poolt 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 27.05.2025 otsus nr 39 

"Vallavara omandamine". 

 

8. Loa andmine riigihangete läbiviimiseks kl 17:40:10-17:47:28 

Abivallavanema Erki Rubeni ettekanne. Vallavalitsus palub volikogult luba riigihangete 

läbiviimiseks seetõttu, et hangete tulemusel lepingute sõlmimisega võetakse kohustused 

järgnevateks eelarveaastateks. Hangete sisuks on Paldiski linna lasteaedadele ja Lodijärve 

Koolile ning Lustipesa Lasteaia kõikidele majadele toitlustusteenuse osutaja(te) leidmine. 

Lepingud sõlmitakse kuni kolmeks aastaks. Hetkel toimub toitlustamine lasteaedade enda 

köökide ja personali baasil. Lodijärve Kooli toitlustatakse Lustipesa Lasteaia Klooga 

Metsamaja baasil. Hanke „Toitlustusteenus Paldiski linna lasteaedades“ eeldatav maksumus 

on 475 000 eurot ilma käibemaksuta ja hanke „Toitlustusteenus Lodijärve Koolis ja Lustipesa 

Lasteaias“ eeldatav maksumus on 650 000 eurot ilma käibemaksuta. Lepingud soovitakse 

sõlmida tähtajaga kuni 31. juuli 2028, sest sel ajal lõpevad lepingud toitlustusteenuse 

osutamiseks ka Paldiski linna üldhariduskoolides ja Laulasmaa Koolis. 

Eelarve- ja majanduskomisjoni esimehe Simo Veskioja kaasettekanne. Komisjon kiitis eelnõu 

heaks ja suunas volikogule. 

Ena Soodla küsimus. Õigemini on see ettepanek. Kui teete hankele hindamiskriteeriume, siis 

peaks seal kindlasti sees olema kvaliteedinõuded. Ei piisa vaid madalaima hina pakkumisest. 

Olen kuulnud väga negatiivset tagasisidet meie koolide ja lasteaedade toidu kvaliteedi osas, 

kuni selleni välja, et toiduained on olnud hallitanud. Vahel ei piisa toidu kogusest ja osa noori 

nt Paldiski Ühisgümnaasiumis on jäänud söömata. 

Hea oleks, kui oleks olemas mehhanism, mis võimaldaks probleemide ilmnemisel 

lepingupartnerilt vastuseid nõuda ja tal oleks ka kohustus nõudmistega arvestada.  

Erki Ruben: See on hea ettepanek. Samas oleme korrapäraselt teinud toidu kvaliteedikontrolli 

ja hindamist. 

Juhan Idnurm küsimus. Kaks lasteaeda liideti kokku, mõlemas oli köök ja personal. Kas nii 

jääbki? 

Erki Ruben: Ei jää, selles ju käesoleva eelnõu mõte ongi. Teenusena toimib ju ka Paldiski 

koolide toitlustamine ühe köögi baasil, kus teenuse pakkuja toitu valmistab ja sealt teise 

koolihoonesse transpordib. 

Padise, kus küll teenust sisse ei osteta, on hea näide juba aastaid toimivast süsteemist. Kooli 

köögis valmistatakse toit ja sealt veetakse see lasteaeda. Vahemaad ei ole pikad ja toidu 

kvaliteet ei kannata.  

Ena Soodla küsimus. Minuni on jõudnud inimeste mure, mis tuleneb sellest, et on hakatud 

lasteaia abipersonaali puhkust lühendama. Ei näe selles küll kokkuhoidu, kui nende 

madalapalgaliste töötajate puhkused 28-le päevale viia. See on ebamõistlik. 



Erki Ruben: Vallavalitsus ei ole sellist asja ette valmistanud. 

Jaanus Saat: Vallavalitsusse sellist infot jõudnud ei ole. Tean, et osade lasteaedade juhid on 

leidnud, et abipersonalil ei peaks puhkuse pikkus olema 42 kp nagu õpetajatel. Vallavalitsus 

sellist ettepanekut teinud ei ole. Arvestades abipersonali madalat töötasu, oleks pikem puhkus 

neile boonuseks, aga see on asutuste juhtide otsuatada. 

Juhan Idnurme küsimus. Kui toitu transporditakse termonõudega ühest paigast teise, siis kas 

toidu jagamine toimub kohapeal ja kuidas toimub termoste puhastamine? 

Erki Ruben: Soovitaks vaatama minna Lodijärve kooli toidujagamise ruumi ja selle 

sisseseadet. Termostega tuuakse kohale, neist läheb toit buffeena välja. Kõik toimib. 

Ena Soodla repliik: Eelmise jutu jätkuks tahan öelda, et oleks väga tore, kui abipersonali 

puhkused jääksid õpetajatega samale tasemele. 

Jaanus Saat: Kordan veelkord, et see ettepanek on ilmselt asutuse juhtide ettepanek, mitte 

vallavalitsuse oma. Pealegi ühepoolselt töölepinguid muuta ei saa. 

Avalik hääletus  
 Kohal: 19; Poolt: 17; Vastu: 0; Erapooletu: 1; Ei hääletanud: 1;  
 Aleksei Šatov - Poolt 
 Eda Arusoo - Poolt 
 Eduard Hmeljov - Poolt 
 Ena Soodla - Poolt 
 Irina Helasmäki - Poolt 
 Juhan Idnurm - Erapooletu 
 Jüri Alter - Poolt 
 Jüri Karisma - Poolt 
 Kalev Laast - Poolt 
 Külli Tammur - Poolt 
 Nikolai Pitšugov - Poolt 
 Olga Kugal - Poolt 
 Reigo Krutto - Poolt 
 Simo Veskioja - Poolt 
 Tanel Lambing - Poolt 
 Toomas Simanson - Poolt 
 Valentina Pivovarova - Poolt 
 Vladimir Kamoza - Poolt 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 27.05.2025 otsus nr 40 "Loa 

andmine riigihangete läbiviimiseks”. 

 
Armo Hiie tehniline küsimus: Millest on tingitud, et tahvel logib välja, kui liigun mõnele 

teisele lehele? 

Külli Tammur: Tahvlist ei peaks istungi ajal vaatama teisi lehti. 

Armo Hiie: Ma vaatasin eelnõuga kaasnevaid dokumente - eelnõu seletuskirja vm 

lisamaterjale. 

 

9. Kaitseministeeriumi poolt Kaitseväe ja Kaitseliidu harjutusväljaga seoses makstava 

hüvitise kasutamise kord kl 17:47:31-17:57:25 

* Ena Soodla lahkus istungilt kl 17.52, kuid ei loginud tahvlist välja. 

Vallavanema Jaanus Saadi ettekanne. Lääne-Harju vallale makstakse hüvitist Kaitseväe 

Klooga harjutusvälja eest. Hüvitise eesmärk on riigikaitselise tegevusega 

omavalitsusüksustele tekitatud kahju hüvitamine. Omavalitsus peab hüvitist kasutama 

kaasavalt, eesmärgipäraselt ja läbipaistvalt. Täpsemat hüvitise kasutamise reeglistikku määrus 



ette ei näe. Seni meil selle summa jaotamine reguleeritud ei olud. Uurisime teisete 

omavalitsuste vastavasisulisi õigusakte, kuid eeskujuks sobivaid näidiseid ei leidnud. 

Harjutusväljaga seoses makstav hüvitis on mõistlik suunata vähemalt 40% ulatuses 

erinevatesse ülevallalistesse investeeringutesse. 

Hüvitise üldsummast 50% suunatakse mittetulundusühenduste (sh korteriühistu) toetusteks, 

eesmärgiga toetada kogukondlike algatuste ja tegevuste elluviimist. Seejuures taotlused, mis 

jäävad Ämari lennubaasi 10 000 meetri mõjualasse ning tegevusteks, mis on avalikes huvides 

ja parandavad piirkonna elanike heaolu ning elukvaliteeti. Harjutusväljade hüvitis ei sisalda 

Ämari lennubaasist tulenevaid häiringuid ehkki määruse muutmise taotlus on 

Kaitseministeeriumile esitatud. 10 000 meetri sisse jäävad Padise küla, Ämari, Vasalemma ja 

Rummu alevikud. 

Ülejäänud 10% summast eraldatakse valla eelarves Klooga alevikus või harjutusvälja 

3000 meetri mõjualas tegutsevate mittetulundusühenduste (sh korteriühistu) toetusteks, 

eesmärgiga toetada kogukondlike algatuste ja tegevuste elluviimist. 

Korras on ettenähtud ka vähetõenäoline võimalus, et juhul, kui mittetulundusühenduste 

taotlusi summa kasutamise kohta 1. juuniks ei ole või taotletavad summad on väiksemad, kui 

toetuseks eraldatud vahendid, siis kasutakse seda jääki vallavalitsuse poolt investeeringuteks. 

Mittetulundusühenduste poolt toetuse taotlemine, määramine ja maksmine toimub volikogu 

poolt kehtestatud mittetulundustegevuse toetamise tingimuste alusel läbi infosüsteemi Spoku. 

Oluline on märkida, et mittetulundusühendusel, kelle toetuse taotlus rahuldatakse käesoleva 

hüvitise korra alusel, siis ei ole MTÜ-l õigust saada sama (või sellega seotud) tegevuse toetust 

muude volikogu poolt kehtestatud mittetulundustegevuste toetamise kordadele järgi. 

Korra järgi loetakse toetuse taotlemise õigustatud isikuks ka korteriühistu. Nende puhul on 

eelistatumad taotlused ühiskasutuses olevad vee- või kanalisatsiooni võimalused, teede või 

õueala korrastamine jms. Aga samasugused eesmärgid võivad olla ka teiste piirkonna MTÜ-

de taotlustel. Oluline on tegevused, mis parandavad harjutusvälja mõjuala piirkonna elanike 

elukvaliteeti. 

Kui toetuse taotlus on rahuldatud Kaitseväe Klooga harjutusvälja hüvitise arvelt, siis toetuse 

saajal ei ole õigust saada samaks (või sellega seotud) tegevuseks toetust vastavalt muudele 

volikogu kehtestatud mittetulundustegevuste toetamise kordadele. Korra järgi saab toetust 

taotleda vaid ühel korral kalendriaastas. 

Kuna kord ei hakka 2025. a kehtima 1. juunist, siis on rakendussätetesse toodud, et taotlusi 

toetuse saamiseks 2025. aastal võib esitada kuni 1. augustini. 

Eelarve- ja majanduskomisjoni esimehe Simo Veskioja kaasettekanne. Komisjon kiitis eelnõu 

heaks ja suunas volikogule. Koosolekul tõstatas Juhan Idnurm küsimuse eraisikute toetamise 

kohta nn aknatoetus so millal hakatakse mõjualasse jäävaid eraisikuid toetama? 

Jaanus Saat: Praegu pole veel selge, kuidas riik kavatseb seda probleemi lahendada. Kas ja 

kuidas eraisikuid toetada ning milliseid kriteeriume kasutada toetuste hindamisel. See oleks 

omavalitsusele suureks koormuseks.  

Juhan Idnurme küsimus: Komisjoni esimees rääkis osa probleemist juba ära. Kui eraisikutele 

hakatakse ka häiringutoetust maksma, siis peame ju oma määrust muutma hakkama. 

Probleemi teine pool on taotluste esitamise tähtaeg – kas avaldused jõutakse ikka 1. augustiks 

esitada? 

Jaanus Saat: Eraisikute toetuse suhtes saatsime ministeeriumile taotluse ca 3 kuud tagasi. 

Vastust pole saanud ja seetõttu on mõistlik olemasolev hüvitis antud määruse alusel laiali 

jaotada. Kogukonnakomisjon juba ootab pikisilmi, nii et taotlused esitatakse kindlasti 

tähtajaks.  



Armo Hiie küsimus. Käesolev eelnõu ei sisalda Ämari lennubaasi häiringute probleemi. 

Lennubaas mõjuala on 10 000 m, välja on toodud Padise, Rummu, Ämari ja Vasalemma 

piirkonda. 

Küsimus puudutab Ämari lennubaasi ja selle ümbruse lennukoridori mõju kohalikele 

asulatele. Mõju alla jäävad aga ka hajaasustuse piirkonnad nt Maeru, Suurküla, Veskiküla jne. 

Selle asjaoluga arvestamiseks on tehtud muudatusettepaanek, aga tulemus? Olgem ausad kogu 

see Ämari lennubaasi õhukoridori häiringud on ikka piisavalt suured, igal juhul mitte 

väiksemad kui Klooga harjutusvälja häiringud. Kas on mingi lootus, et saab sellele häiringule 

mingitki toetust. 

Jaanus Saat: Lennukimüra on küll häiriv, aga lennud toimuvad kord päevas hetkeks, Klooga 

harjutusväljal on täristamine peaaegu pidevalt, tihti puhkepäeviti ja tundide kaupa. 

Avalik hääletus 
 Kohal: 19; Poolt: 16; Vastu: 2; Erapooletu: 0; Ei hääletanud: 1;  
 Aleksei Šatov - Poolt 
 Armo Hiie - Vastu 
 Eda Arusoo - Poolt 
 Eduard Hmeljov - Poolt 
 Irina Helasmäki - Poolt 
 Juhan Idnurm - Vastu 
 Jüri Alter - Poolt 
 Jüri Karisma - Poolt 
 Kalev Laast - Poolt 
 Külli Tammur - Poolt 
 Nikolai Pitšugov - Poolt 
 Olga Kugal - Poolt 
 Reigo Krutto - Poolt 
 Simo Veskioja - Poolt 
 Tanel Lambing - Poolt 
 Toomas Simanson - Poolt 
 Valentina Pivovarova - Poolt 
 Vladimir Kamoza - Poolt 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 27.05.2025 määrus nr 10 

"Kaitseministeeriumi poolt Kaitseväe ja Kaitseliidu harjutusväljaga seoses makstava hüvitise 

kasutamise kord”. 

 
10. Ehitise peremehetuse väljaselgitamine 17:57:27-18:00:40 

Abivallavanema Erki Rubeni ettekanne. Endine Maa-amet moodustas 28.05.2020 valla 

reformimata maade masskande käigus teiste hulgas Padise külas Vana-Kõrtsu katastriüksuse, 

ligikaudne pindala 5 478 m2, 100% sihtotstarbeta maa. Katastriüksusel on elamu, mille 

viimane omanik Voldemar Ehrland suri 16.12.1965. Rahvastikuregistri andmetel on 

võimalikud pärijad Ive Metsson ja Jaanus Randmäe, kes mõlemad on esitanud vallavalitsusele 

avalduse, milles nad nõustuvad Vana-Kõrtsu elamu osas ehitise peremehetuse 

väljaselgitamise menetluse algatamisega. 

Kui pärimismenetlust ei ole võimalik alustada, tuleb vallavalitsusel kaaluda Vana-Kõrtsi 

katastriüksusel paiknevate ehitiste peremehetuks tunnistamist ja hõivamist.  

Eelnõu eesmärk on alustada ehitise peremehetuse väljaselgitamise menetlus, tuvastada ehitise 

peremehetus ja hõivata ehitis. Maa- ja Ruumiamet annab Vana-Kõrtsu katastriüksuse 

munitsipaalomandisse ja vallavalitsus esitab avalduse katastriüksuse kinnistusraamatusse 

kandmiseks. Seejärel on võimalik elamu müüa otsustuskorras Vana-Kõrtsu elamus elukoha 

registreerinud elanikele. 



Keskkonna- ja planeeringutekomisjoni esimehe Nikolai Pitšugovi kaasettekanne. Komisjon 

kiitis eelnõu heaks ja suunas volikogule. 

Küsimusi ei esitatud.  

Avalik hääletus  
 Kohal: 19; Poolt: 18; Vastu: 0; Erapooletu: 0; Ei hääletanud: 1;  
 Aleksei Šatov - Poolt 
 Armo Hiie - Poolt 
 Eda Arusoo - Poolt 
 Eduard Hmeljov - Poolt 
 Irina Helasmäki - Poolt 
 Juhan Idnurm - Poolt 
 Jüri Alter - Poolt 
 Jüri Karisma - Poolt 
 Kalev Laast - Poolt 
 Külli Tammur - Poolt 
 Nikolai Pitšugov - Poolt 
 Olga Kugal - Poolt 
 Reigo Krutto - Poolt 
 Simo Veskioja - Poolt 
 Tanel Lambing - Poolt 
 Toomas Simanson - Poolt 
 Valentina Pivovarova - Poolt 
 Vladimir Kamoza - Poolt 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 27.05.2025 otsus nr 41 

"Ehitise peremehetuse väljaselgitamine”. 

 

11. Ehitise peremehetuse väljaselgitamine kl 18:00:42-18:02:21 

Abivallavanema Erki Rubeni ettekanne. Maa-amet moodustas 28.05.2020 Lääne-Harju valla 

reformimata maade masskande käigus teiste hulgas Niitvälja külas Vana-Mõisa tee 19 

katastriüksuse, ligikaudne pindala 1 450 m2, 100% sihtotstarbeta maa.  

Katastriüksusel asub pumbamaja koos puurkaevuga. Pumbamaja on ehitatud Vasalemma 

sovhoosi poolt. Pumbamaja ei ole ehitisregistrisse kantud. Teadaolevalt kasutavad puurkaevu 

vett lähikonna 7 kinnistut. 

Eelnõu eesmärk on alustada ehitise peremehetuse väljaselgitamise menetlust, tuvastada 

peremehetus ja hõivata ehitis. Ehitis inventariseeritakse ja kantakse vallavalitsuse poolt 

ehitisregistrisse. Maa- ja Ruumiamet annab Vana-Mõisa tee 19 katastriüksuse 

munitsipaalomandisse ja vallavalitsus esitab avalduse katastriüksuse kinnistusraamatusse 

kandmiseks. Pärast maa kinnistamist otsustab volikogu Vana-Mõisa kinnisasja edasise saatuse 

(näiteks müüa otsustuskorras kasutajatele, anda majandamiseks üle AS-le Lahevesi vms). 

Keskkonna- ja planeeringutekomisjoni esimehe Nikolai Pitšugovi kaasettekanne. Komisjon 

kiitis eelnõu heaks ja suunas volikogule. 

Küsimusi ei esitatud.  

Avalik hääletus 
 Kohal: 19; Poolt: 18; Vastu: 0; Erapooletu: 0; Ei hääletanud: 1;  
 Aleksei Šatov - Poolt 
 Armo Hiie - Poolt 
 Eda Arusoo - Poolt 
 Eduard Hmeljov - Poolt 
 Irina Helasmäki - Poolt 
 Juhan Idnurm - Poolt 
 Jüri Alter - Poolt 
 Jüri Karisma - Poolt 



 Kalev Laast - Poolt 
 Külli Tammur - Poolt 
 Nikolai Pitšugov - Poolt 
 Olga Kugal - Poolt 
 Reigo Krutto - Poolt 
 Simo Veskioja - Poolt 
 Tanel Lambing - Poolt 
 Toomas Simanson - Poolt 
 Valentina Pivovarova - Poolt 
 Vladimir Kamoza - Poolt 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 27.05.2025 otsus nr 42 

"Ehitise peremehetuse väljaselgitamine”. 

 
12. Ehitiste peremehetuse väljaselgitamine kl 18:02:23-18:10:37 

Abivallavanema Erki Rubeni ettekanne. Maa-amet moodustas 28.05.2020 valla reformimata 

maade masskande käigus teiste hulgas Lehola külas Orisküla tee 23 katastriüksuse, ligikaudne 

pindala 1 984 m2, 100% sihtotstarbeta maa.  

Katastriüksusel asuvad neli ehitist, milles on kokku 26 garaažiboksi + üks konteiner. 

Garaažibokside kasutajad maa erastamiseks või korteriomandi seadmiseks avaldusi esitanud 

ei ole ja seetõttu ei ole vallavalitsusele bokside kasutajad teada. Vasalemma sovhoosi poolt 

ehitatud garaažid ei ole ehitisregistrisse kantud. 

Eelnõu eesmärk on alustada ehitiste peremehetuse väljaselgitamise menetlus, tuvastada 

peremehetus ja hõivata ehitised. Ehitised inventariseeritakse ja kantakse vallavalitsuse poolt 

ehitisregistrisse. 

Maa- ja Ruumiamet annab Orisküla tee 23 katastriüksuse munitsipaalomandisse ja 

vallavalitsus esitab avalduse katastriüksuse kinnistusraamatusse kandmiseks (või moodustab 

eelnevalt korteriomandid). Pärast maa kinnistamist otsustab volikogu Orisküla tee 23 

kinnisasja edasise saatuse (näiteks müüa otsustuskorras senistele kasutajatele või panna 

avalikule enampakkumisele vms). 

Keskkonna- ja planeeringutekomisjoni esimehe Nikolai Pitšugovi kaasettekanne. Komisjon 

kiitis eelnõu heaks ja suunas volikogule. 

Juhan Idnurme küsimus. Millal ja kelle poolt on garaažiboksid ehitatud? Teiseks, kas otsite 

üles need inimesed, kes neid bokse reaalselt kasutavad, sest näha on, et neid ju kasutatakse. 

Mulle tundub, et see töö, mis seni tehtud kasutajate väljaselgitamisel, on olnud ebapiiav. Kas 

on jäetud kirju, flaiereid vms bokside uste vahele. Paikvaatlusel leiad need, kes kohal, aga 

mittekohalviibijad? 

Erki Ruben: Ehitajaks oli Vasalemma sovhoos. Omanikke ei ole, on vaid kasutajad. Oleme 

mõelnud paluda kasutajatel teha ühistu, siis oleks vallavalitsusel kergem läbirääkimisi pidada. 

Ei ole tahtnud inimestes ärevust tekitada. Targem on asju tasa ja targu ajada. Esimeseks 

sammuks oleks peremehetuse tuvastamise menetluse alustamine, mis võtab omajagu aega, 

seejärel mõtlevad ametnikud, kuidas neid on otstarbekas leida üles kõik kasutajad. Tegelikult 

on need teada, sest tunneme ju oma inimesi. 

Juhan Idnurme küsimus. Kui tuvastatakse peremehetus ja mõne boksi omanikku pole 

tuvastatud, kuid selles on vara – mis siis saab? Kuidas tagada, et inimesed saaksid oma vara 

kätte? 

Erki Ruben: Meie eesmärk ei ole kiirustamine. Teeme kõigepealt tähtsamad asjad ära ja siis 

püüame kasutaja üles leida. 

Nikolai Pitšugovi kommentaar. Teatavasti hoitakse garaažiboksides liiklusvahendeid ja nende 

numbrite järgi saab transpordiametist omaniku lihtsa vaevaga teada. 



Juhan Idnurme kommentaar. Mul on märkus, mis ei puuduta otseselt seda eelnõud, vaid 

üldiselt valla elanike teavitamist. Teavitatakse küll Ametlike Teadaannete ja Harju Elu 

vahendusel, mis ei ole kõigile käepärased. Kõik volikogu otsused võiksid olla kätesaadavad 

valla ajalehes ja kodulehel. Aga info pannakse mingise kaugesse allikasse, mida keegi ei loe. 

Ka mul ei ole Harju Elu tellitud ja siis võibki nii olla, et avastad täiesti juhuslikult asju, mida 

püütakse inimese eest varjata. 

Külli Tammur repliik. Kõik volikogu otsused on iga kord avaldatud valla lehes ja samuti valla 

kodulehel. Valdavalt saadetakse koos otsusega ka infokiri kaasa. Mõnel juhul on aga nii, et 

võid viia kirja inimesele postkasti, aga vastatakse ikka, et midaga ei tea ja pole millestki 

kuulnud. Selleks ongi loodud seadustest tulenevad kohustuslikud infokanalid. Inimesel peab 

olema endal ka vastutus infoga kursis olla. 

Juhan Idnurm: Miks peab inimene infot kodulehelt otsima, selle asemel, et sellest vallalehest 

lugeda. 

Külli Tammur: Just selgitasin ja ise sa juhtisid tähelepanu, et võiks olla valla kodulehel. Ongi 

seal see info juba üleval. 

Avalik hääletus  
 Kohal: 19; Poolt: 16; Vastu: 2; Erapooletu: 0; Ei hääletanud: 1;  
 Aleksei Šatov - Poolt 
 Armo Hiie - Vastu 
 Eda Arusoo - Poolt 
 Eduard Hmeljov - Poolt 
 Irina Helasmäki - Poolt 
 Juhan Idnurm - Vastu 
 Jüri Alter - Poolt 
 Jüri Karisma - Poolt 
 Kalev Laast - Poolt 
 Külli Tammur - Poolt 
 Nikolai Pitšugov - Poolt 
 Olga Kugal - Poolt 
 Reigo Krutto - Poolt 
 Simo Veskioja - Poolt 
 Tanel Lambing - Poolt 
 Toomas Simanson - Poolt 
 Valentina Pivovarova - Poolt 
 Vladimir Kamoza - Poolt 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 27.05.2025 otsus nr 43 

"Ehitise peremehetuse väljaselgitamine”. 

 
13. Loa andmine riigihanle läbiviimiseks kl 18:10:40-18:14:46 

Abivallavanema Erki Rubeni ettekanne. Vallavalitsus korraldas aprillis 2021 avatud 

hankemenetlusega riigihanke „Sülearvutite rent“, mis lõpeb juunis 2025 ja sellest tulenevalt 

on vaja viia läbi uus hankemenetlus. Vallavalitsus palub volikogult luba riigihanke 

läbiviimiseks seetõttu, et hanke tulemusel lepingu sõlmimisega võetakse kohustus 

järgnevateks eelarveaastateks. Riigihanke „Sülearvutite rent“ eeldatav hangitav kogus on kuni 

120 sülearvutit, mis lähevad koolidele varustamaks neid kaasaegsete õppevahenditega. Täpse 

renditavate arvutite arvu saame koolidelt. Sülearvutite rentimine tagab õpilastele ja õpetajatele 

juurdepääsu tänapäevastele tehnoloogilistele vahenditele. Kaasaegsemate IT vahendite 

rentimine aitab hoida koolide tehnoloogiapargi ajakohasena ja võimaldab paindlikkust 

seadmete haldamisel. 

Eelarve- ja majanduskomisjoni esimehe Simo Veskioja kaasettekanne. Komisjon toetas 

eelnõud ja suunas selle volikogule, ehkki Juhan Idnurmel oli küsimusi. 



Juhan Idnurme küsimus. Küsimused tekkisid seetõttu, et me ei tea konkreetset vajadust. 

Erki Ruben: Me ei tea tõesti, milline täpne arv on. Kevadel lõpetavad lapsed kooli, aga seda 

veel ei tea palju sügisel lapsi juurde tuleb. Alati saab juurde rentida, praegu on lähtearvuks 

120. 

Juhan Idnurme küsimus. Mis saab sülearvutitest pärast rendiperioodi lõppu?  

Erki Ruben: Anname omanikule (rentijale) tagasi. 

Avalik hääletus  
 Kohal: 19; Poolt: 16; Vastu: 0; Erapooletu: 2; Ei hääletanud: 1;  
 Aleksei Šatov - Poolt 
 Armo Hiie - Erapooletu 
 Eda Arusoo - Poolt 
 Eduard Hmeljov - Poolt 
 Irina Helasmäki - Poolt 
 Juhan Idnurm - Erapooletu 
 Jüri Alter - Poolt 
 Jüri Karisma - Poolt 
 Kalev Laast - Poolt 
 Külli Tammur - Poolt 
 Nikolai Pitšugov - Poolt 
 Olga Kugal - Poolt 
 Reigo Krutto - Poolt 
 Simo Veskioja - Poolt 
 Tanel Lambing - Poolt 
 Toomas Simanson - Poolt 
 Valentina Pivovarova - Poolt 
 Vladimir Kamoza - Poolt 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 27.05.2025 otsus nr 44 "Loa 

andmine riigihanle läbiviimiseks”. 

 

Juhan Idnurm küsimused:  

1.Istungi alguses anname registreerimislehele allkirja kohaloleku kohta ja siis näiteks lahkume 

ruumist - kas võime siis mujal hääletada? 

Külli Tammur: Vastavalt põhimäärusele tuleb istungil osaleda füüsiliselt istungi ruumis kohal 

olles. 

2. Kui keegi lahkub varem istungilt ja ei logi tahvlist välja, kes siis vastutab, et tema eest 

keegi teine ei hääleta? 

Külli Tammur: Jääb lahkunud volikogu liikme vastutada, et oma isikuandmetega lohakalt 

ringi käib. 

 

Volikogu esimees kuulutas istungi lõppenuks kl 18:14:53 

 

(allkirjastatud digitaalselt) 

Külli Tammur 

vallavolikogu esimees 


